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Robert D. Tortora, Ph.D., is Chief Methodologist and Regional Research Director for sub-
Saharan Africa for the Gallup Poll. He is currently responsible for the Gallup World Poll 
surveys across sub-Saharan Africa. Dr. Tortora’s main research interests include agriculture, 
governance, well-being and social cohesion in sub-Saharan Africa.   

Prior to joining Gallup in 1995, Tortora was the associate director for statistical design, 
methodology, and standards at the U.S. Census Bureau.  From 1975-1990, he served the 
United States Department of Agriculture in various positions until becoming the director of 
the research and applications division.

Tortora is an elected fellow of the American Statistical Association (ASA). Some recent 
publications include Public Confidence in African Institutions: Africans speak on the meaning 
of being well governed, Harvard International Review, Winter 2010 and In Africa, the Eagle 
and the Dragon Face Off, Financial Times, This is Africa, December 2010.
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Robert D. Tortora, titulaire d’un doctorat, est Méthodologiste en chef et Directeur de la recherche 
régionale pour l’Afrique sub-saharienne pour l’Institut de sondage Gallup. Il est actuellement 
responsable des enquêtes « Gallup World Poll » en Afrique sub-saharienne. Ses domaines de 
recherche principaux incluent l’agriculture, la gouvernance, le bien-être et la cohésion sociale en 
Afrique sub-saharienne. 

Avant de rejoindre Gallup en 1995, Tortora a été Directeur adjoint pour la définition de statistiques, la 
méthodologie et les normes au Bureau de recensement des États-Unis. De 1975 à 1990, il a travaillé 
pour le Département de l’agriculture américain occupant différents positions jusqu’à celui de Directeur 
de la Division de la recherche appliquée.

Tortora est un membre élu de l’American Statistical Association (ASA). Ses publications récentes 
incluent la Confiance du public dans les institutions africaines: Les Africains s’expriment sur la 
signification de la bonne gouvernance, Harvard International Review, Hiver 2010 et En Afrique, la 
confrontation de l’aigle et du dragon, Financial Times, This is Africa, Décembre 2010.


